
Høringspart Idrætspolitisk 
grundsyn

Voksne 
københavneres 
idrætsdeltagelse

Idrætsfaciliteter og 
nærmiljø

Idræt i byrummet Idrætsevents Kunst og Idræt

1. DIF Enig i grundsynet, 
men savner fokus 
på, hvordan alle 
forvaltninger kan 
bidrage til at bedre 
idrættens vilkår.

Efterlyser flere 
ambitioner og mere 
konkrete 
målsætninger for, 
hvordan kommunen 
fremadrettet vil 
imødekomme en 
stigende 
efterspørgsel fra 
voksenidrætten. Det 
påpeges, at der er 
næsten udelukkende 
er lagt fokus på 
facilitetsdelen, men 
selve
idrætsdeltagelsen 
fortjener mere 
opmærksomhed.

Støtter tanken om i 
højere grad at 
indtænke idræt i 
planlægningsfasen. 
Her er det centralt, 
at redegørelsen 
også bliver 
forpligtigende for 
andre 
forvaltninger. Der 
skal sikres varige 
midler til arbejdet 
med sundhed, 
integration og 
andre initiativer, 
hvor idrætten gør 
en forskel for 
borgerne.

Havnerummet kan 
udnyttes bedre og 
der skal større 
fokus på kano og 
kajakklubbernes 
ønsker og behov. 
Herudover skal der 
øget fokus på 
renovering og 
ombygning af 
skolegårdene til
aktivitets- og 
idrætsområder. 

Enig i, at København 
skal satse på 
idrætsevents. I 
praksis opleves det 
imidlertid ind i 
mellem som om 
embedsmænd står i 
vejen for flere events. 
Afbureaukratiserings-
initiativerne kan 
heldigvis få positiv 
betydning for 
muligheden for flere 
events.

Anbefaler at dette 
afsnit udgår og at 
pointer herfra 
indarbejdes i 
andre dele af 
redegørelsen. 
Kunst og 
arkitektur må 
ikke skjule for 
eller forhindre 
optimal 
idrætsudfoldelse. 

2. DGI Redegørelsen er et 
godt afsæt for 
udviklingen af
idrætten. Der skal 
være respekt for de 
frivillige 
foreningers kulturer 
og værdigrundlag. 
Der efterlyses 
imidlertid klare 
prioriteringer og en 
tidshorisont for 
initiativerne.

Foreningerne er et 
godt udgangspunkt 
for at udvikle 
demokratiforståelse 
hos f.eks. 
nydanskere. Forslag 
om en vidensbank for 
erfaringsudveksling i 
forbindelse med 
integrationsindsatsen. 

Tilslutter sig 
forslaget om flere 
faciliteter i 
nærområderne –
både til gavn for 
ældre og børn og 
unge. Vigtigt, at 
idrætten ikke 
bliver glemt i den 
hurtige 
byudvikling i 
København. 

Forslag om et 
strandhus ved 
Amager 
Strand/Københavns 
Havn. Målet er at 
styrke muligheder 
og faciliteter for de 
vandaktive. 

Tilslutning til en vis 
skepsis i relation til 
OL i København. Det 
er afgørende, at det er 
det lokale 
idrætsmiljø, der 
styrkes. Der er fare 
for, at OL vil dræne 
idrætten frem for at 
skabe et godt og 
moderne idrætsrum 
med tidssvarende 
faciliteter. 

3. DFIF Hilser velkomment, 
at der sættes fokus 
på de inaktive. 
Fokus på den 
selvorganiserede 
idræt må ikke ske 
på bekostning af 
den organiserede 
idræt. 

Fokus på både 
idrætsfaciliteter og 
samlingslokaler for 
senioridrætten, da de 
sociale netværk 
spiller en central 
rolle. 

Vil gerne 
samarbejde om 
eksterne 
partnerskaber i 
forbindelse med 
idrætsfaciliteter, 
hvor også 
firmaidrætten kan 
have til huse. 
Arbejdspladsen 
spiller også en 
central rolle i 

Støtter gerne et 
samspil mellem 
kunst og idræt. 
Ressourcerne 
skal imidlertid 
hentes gennem 
nye midler til 
området. 



forhold til 
netværksdannelse 
m.m. og som 
sådan bør denne 
nævnes i 
redegørelsen.

4. Team 
Copenhagen

Enig i det 
kulturpolitiske 
grundsyn. Fokus på, 
at københavnerne 
gerne vil se 
eliteidræt. 
Den kommunale 
indsats på 
idrætsområdet skal 
fokuseres. Satses 
der på alle områder,
er der fare for, at 
der ikke opnås
tilfredsstillende 
resultater på nogle 
af områderne.
Synes generelt, at 
der i redegørelsen 
er for stor fokus på 
den 
selvorganiserede 
idræt – på 
bekostning af 
foreningsidrætten. 

Fokus på at 
eliteidræt kan være 
identitetsskabende 
for nærområder. 
Dette skal gerne 
understøttes af 
muligheder for 
tilskuerpladser i 
faciliteterne lokalt 
– f.eks. i form af 
mobile tribuner 
med 1.000 til 
3.000 
tilskuerpladser.  

Copenhagen Atletics 
games er ikke en 
event med 
udgangspunkt i 
hovedstaden. Det er i 
højere grad en 
international event. 

Enig i forslaget om 
en multiarena, men 
der er også behov for 
mindre 
opvisningsfaciliteter. 
Mange idrætsevents 
kræver alene plads til 
4.000 til 5.000 
tilskuere, hvorfor en 
totalrenovering af 
Valbyhallen og en ny 
mindre arena som i 
Århus vil være 
ønskværdig. 

Ser gerne, at 
samarbejdet 
mellem Nørrebro 
Teakwondo Klub 
og Det Kongelige 
Teater nævnes i 
dette afsnit. 

5. Ældrerådene De ældre nævnes 
flere gange, men der 
savnes et større fokus 
herpå, da der er et 
stigende antal ældre, 
der dyrker idræt. Der 
efterlyses fokus på 
idræt, der kan dyrkes 
med et 
bevægelseshandicap. 

Gerne flere 
fodboldbaner uden 
”officielle” mål. 
Mere fokus på 
ældrevenlige 
aktiviteter som 
walk and talk, 
stavgang, petanque 
og boldspil. 
Der burde være 
mere fokus på golf, 
som er en meget 
udbredt sportsgren. 

6. Ældresagen –
lokalkomiteen for 
København

Fokus på, at lang 
afstand og 
besværlige 

Udendørs 
faciliteter skal 
sikres mod 



adgangsforhold kan 
være til hinder for 
livslang bevægelse 
og motion.

overfald og 
faldulykker. 

7. Integrationsrådet Det er enighed om, 
at det 
kulturpolitiske 
grundsyn er et godt 
afsæt for den 
idrætspolitiske 
debat.
Fokus på de 
inaktive bør 
imidlertid 
minimeres. 

Redegørelsens 
svageste afsnit. Der 
bør være mere vægt
på innovation og 
forslag til at imødegå 
udviklingen i de 
voksnes 
idrætsdeltagelse. 
Idrættens tænketank 
kan forhåbentlig 
blive en vigtig 
sparringspartner i 
forhold til udvikling
af voksenidrætten. 

Ærgerligt at 
tankerne om 
idrættens 
egenværdi ikke 
følges op i dette 
afsnit. I afsnittet er 
der derimod lagt 
vægt på 
sidegevinster 
inden for 
integration og 
sundheds- og 
socialpolitik. 

Der skal sikres 
driftsmidler til 
fleksible 
åbningstider, så 
faciliteterne kan 
udnyttes bedre. 

Vigtigt at få afklaret,
hvilken profil 
København skal have 
i fremtiden. Samtidig 
er det centralt at 
tænke i kvalitet frem 
for kvantitet. 

Rådet finder, at 
dette afsnit er det 
mest interessante 
og nyskabende i 
redegørelsen. 
Rådet anbefaler, 
at der afsættes 
midler i en pulje.  

8. Idræts- og 
kulturhuset i 
Holmbladsgade

Argumentet om 
idrættens egenværdi 
skal fastholdes. 
Samtidig skal det 
afklares hvilke 
forventninger, der 
er til 
brugerbestyrelserne 
i fremtiden. 

Er det manglen på 
faciliteter og 
idrætsforeningernes 
vanskelige vilkår, der 
presser idrætten ud i 
gaderummet og til 
motionscentrene?

Idræt skal tænkes 
ind i 
byudviklingen
med samme 
naturlighed som 
f.eks. skoler og 
daginstitutioner.  
Tilslutning til 
ideen om at 
overdække dele af 
byrummet, da det 
giver bedre 
mulighed for at 
udnytte 
faciliteterne i 
vinterhalvåret. 

Udviklingen af 
byrummet skal ske 
under hensyn til 
befolkningens 
øvrige behov. 
Udvikling af 
byrummet kan ikke 
erstatte egentlige 
idrætshaller, der er 
bygget til dette 
formål. 

Planerne om at få OL 
til København skal 
baseres på realistiske 
analyser. Nye 
faciliteter skal 
efterfølgende kunne 
bruges af 
Københavnerne. 

Tilslutning til 
tankerne i 
afsnittet. Alt 
nybyggeri skal 
gerne tilføres et 
element af kunst 
og kultur. 

9. Team Bade Efter nedlæggelsen 
af KI mangler der et 
organ, der samler 
og koordinerer de 
idrætspolitiske 
initiativer. 
Brugerbestyrelsen 
oplever ikke at have 
fået den rolle, de 
oprindeligt var 
tiltænkt. 
Kommunaliseringen 

Idræt skal tænkes 
ind i 
byudviklingen 
med samme 
naturlighed som 
f.eks. skoler og 
daginstitutioner.

Parkstrøg er et godt 
initiativ, men der 
efterlyses fokus på 
børn og unges 
idrætsbehov. 
Godt at overdække 
visse åbne anlæg, 
så de også kan 
anvendes om 
vinteren. 

Diskussionen om OL 
skal hvile på 
realistiske analyser
og tage hensyn til den 
lokale idræt både før 
og efter OL. 

Udmærket at 
involvere den 
arkitektoniske og 
aktivitetsbaserede 
kunst i nye 
faciliteter.  



har betydet, at de nu 
har følelsen af blot 
at være et 
høringsorgan. 

10. Valby hallen Redegørelsen tager 
ikke stilling til 
idrætsbyggeri i 
Sydhavnen og i 
Ørestad. Her er der 
ikke 
implementeret 
tilstrækkeligt 
idrætsbyggeri, 
hvilket er 
utilfredsstillende. 
Det undrer, at 
politikere og 
embedsmænd ikke 
har udnyttet 
byplanlægningen 
til noget sådant. 

Enighed om, at 
kunst og idræt 
hører under det 
samme 
kulturbegreb. 

11. Prøvehallen Tilslutning til denne 
tilgang til idrætten. 

Multiarena bør 
indrettes, så der også 
er plads til teater, 
dans og 
blandingsformer. 
En særlig 
”københavnerkant” 
kan være en blanding 
af kunst og idræt. 

Støtte til en 
indsats, der 
forener kunst og 
idræt. 

12. Øresundsvejs-
kvarteret (forbehold 
for 
styringsgruppens 
godkendelse)

Der mangler fokus på 
børns 
idrætsdeltagelse. Der 
mangler en målrettet 
indsats for de 
omkring 30 til 40 pct. 
af børnene, der ikke 
dyrker idræt. 

Det bør overvejes 
at udvide 
åbningstiden –
f.eks. med en 
kortere 
lukningsperiode i 
sommerferien. 

Støtter, at der 
kommer flere 
idrætsbegivenheder. 
Det skal imidlertid 
sikres, at disse 
initiativer ikke alene 
koncentreres omkring 
bymidten, men at de 
også kommer ud i 
andre lokalområder. 

Titlen på afsnittet 
kan med fordel 
ændres til ”kunst, 
kultur og idræt”

13. Idrættens 
Tænketank

Der skal i langt 
højere grad lægges 
op til et 
tværsektorielt 
samarbejde, hvor 
flere forskellige 

Der efterlyses en 
målrettet strategi for, 
hvordan ideerne 
tænkes realiseret. 



parter får ansvar for 
udviklingen af 
idrættens vilkår. 
Der mangler en 
plan for, hvordan 
anbefalingerne 
tænkes realiseret. 

14. Valby 
Lokaludvalg 

Ingen 
bemærkninger til 
redegørelsen. 

15. Teknik og 
Miljøforvaltningen

Overordnet positive 
over for alt, der 
understøtter bylivet 
og folkesundheden. 

Væsentligt at 
understøtte tiltag, der 
forbedrer København 
som en cykelby med 
tilgængelighed for 
alle. 

Centralt, at 
idrætstiltag er åbne 
og ikke 
indadvendte og 
ekskluderende for 
andre brugere. 
Forvaltningen ser 
gerne flere 
aktiviteter ved 
vandet, så længe 
det ikke hindrer 
borgernes færdsel 
langs havnekanten.
Der skal afsættes 
flere midler til 
vedligehold af 
faciliteter i 
byrummet. 

Der bør afsættes en 
pulje til oprydning, 
afspærring, 
nødtoiletter og andre 
ting, der understøtter 
større idrætsevents. 

16. Børne- og 
ungdomsudvalget

Tilslutning til 
idrættens 
egenværdi. 
Glæder sig over en 
positiv udvikling i 
idrætten for børn og 
unge. Indsatsen 
støttes op af 
initiativet 
”Faglighed for 
alle”, hvor der 
blandt andet er 
forslag om flere 
idrætstimer på 4. og 
5. klassetrin. 

Skolerne er en 
vigtig facilitet i 
lokalmiljøet. 
Omvendt er det 
centralt, at 
skolerne også har 
adgang til andre 
idrætsfaciliteter i 
nærmiljøet

Byrummet skal 
udnyttes optimalt. 
Børne- og 
Ungeforvaltningen 
har blandt andet 
gode resultater med 
mini-naturskoler.  

17. Beskæftigelses-
og 
integrationsudvalget

Det fremhæves, at 
det er vigtigt, at der 
er fokus på 



udviklingen af 
idrætslederes 
kompetence i forhold 
til integration. 
Kultur- og 
Fritidsudvalget 
opfordres til – i 
forlængelse af den 
planlagte analyse – at 
iværksætte særlige 
initiativer, der 
tilgodeser gruppen af 
piger.  


